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1. Velkommen  

 

• Mødet blev afholdt i mødelokalet Vandværket 

• Mødeleder var Morten Boye Hansen 
 

2. Referat fra sidst 
 

• Godkendt og lagt på hjemmesiden  
 

• Procedure for referat og eventuel oprettelse af et lukket diskussionsforum 
 

På baggrund af de mange skriverier frem og tilbage i forlængelse af udkast til referat fra sidste 
møde, blev værdien af dette drøftet. Der var enighed om, at man hellere vil bruge kræfterne på 
at rykke noget på den grønne dagsorden end at bruge tid på at finde de helt korrekte formulerin-
ger. Ligeledes var der enighed om at specifikke faglige diskussioner, som fx debatten om Legio-
nella, ikke hører til i en mailtråd om referatet, som involverer hele Grønt Råd, og man skal ikke 
svare alle uden at ændre i emnet, hvis der tages hul på et nyt emne. Derfor blev følgende be-
sluttet: 
 

➢ Man sender kun kommentarer til referatet, hvis det har substantiel betydning, 
og de sendes kun til administrationen (Maria og Morten) og ikke hele GR.  

 
➢ Maria ændrer kun i referatet, hvis det er af væsentlig betydning.  
 
➢ Et endeligt referat med ændringsmarkeringer sendes ud, når der er foretaget 

justeringer. 
 

➢ Hvis et medlem har brug for at diskutere/drøfte et emne, starter man en ny 
mailtråd og skriver i emnefeltet, hvad det drejer sig om. Man skal melde til-
bage til mailstarter, hvis man er interesseret i at deltage i mailkorrespondance 
om det specifikke emne, og herefter sender ”mailstarter” en mail til dem, der 
har tilmeldt sig. Dette blev besluttet, da flere ikke har en facebook konto, og 
en sådan gruppe er måske heller ikke et sikkert sted at kommunikere. Under-
gruppen vedr. kommunikation vil kigge nærmere på evt. andre løsninger. 

 
3. Punkter som blev drøftet uden for dagsorden 

 
 

• Der var spørgsmål til fjernvarme, og høringssvaret fra GR vedr. Fjernvarme. 
Det blev oplyst, at høringssvar og administrationens bemærkninger hertil lig-
ger på hjemmeside:  
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeud-
valget-18-04-2023/ 
 

• Hvis man har punkter, som skal drøftes på møderne, skal de sendes til Maria 
senest en uge før mødet. Kun mindre punkter kan rejses under eventuelt. 
 
 
 

https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-18-04-2023/
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-18-04-2023/
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4. Dagens Tema 

 
 

• Strandparken, anvendelse af tang og ålegræs (Power bio projekt) 
 

• Tommy arbejder med projektet PowerBio i Gate21. Det omhandler 
bl.a. mulig anvendelse af græs (fra andre arealer end landbrug), tang 
og strandopskyl, og hvordan får man det genanvendt bedst muligt.  
 

• Det er kommuner, virksomheder, universiteter samt Strandparken I/S, 
som er en del af projektet. 

 

• Der var en drøftelse af modsætningerne i nogens ønske om rene ba-
destrande uden tang, og det naturlige i at der ligger tang langs stran-
den. Strandparken I/S gør, hvad der er muligt med de tilgængelige 
driftsmidler, men der er ikke nok midler til at holde alle strækninger fri 
for tang hele badesæsonen. Der var et ønske fra repræsentanten fra 
en grundejerforening om rensning af en specifik strækning, hvilket sek-
retariatschefen for Strandparken vil vende med driftsfolkene, men det 
er en prioritering i lighed med andre driftsopgaver. 

 

• Grønt Råd bakker op om projekterne i Power Bio. 
 
 

• Årshjul for KMU vedhæftet 
 

o Årshjulet for KMU blev gennemgået, der var mange temaer som GR 
gerne vil inddrages i, herunder spildevand, støj, affald og energi. 
På næste møde i GR vil det være den kommende spildevandsplan og 
affald, som vil være temaer. 
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-
miljoeudvalget-17-01-2023/ 

 
o Der er også lavet et årshjul for Teknik og Bygningsudvalget (TBU), 

hvor der evt. også kunne være interessante emner. Årshjulet ligger un-
der meddelelser fra formand og administration. 
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/teknik--og-
bygningsudvalget-18-04-2023/ 
 

 
o I forbindelse med den kommende spildevandsplan, blev det nævnt at 

Strandgårdsparken har fået lavet et regnvandskatalog i 2012, som ad-
ministrationen måske kunne have glæde af at kigge på. 

 

• Affaldssortering (indgik som ekstra temadrøftelse): 
 

• De fem Indsamling på Tværs kommuner (Albertslund, Ballerup, Furesø, Ishøj 
og Vallensbæk) har nedsat en arbejdsgruppe, som skal undersøge mulighe-
derne for at udvikle storskraldsordningen. Arbejdsgruppen forventer snarest 

https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-17-01-2023/
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-17-01-2023/
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/teknik--og-bygningsudvalget-18-04-2023/
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/teknik--og-bygningsudvalget-18-04-2023/
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at igangsætte en undersøgelse af potentialer for mere genanvendelse og 
genbrug i ordningen. 

 

• Der er flere udfordringer ved en evt. udvidelse af storskraldsordningen: 
 

- Flere og flere kommuner arbejder på at begrænse deres storskraldsordning, fordi ord-
ningen er svær at forstå for mange borgere, og der er ofte fejlsortering. 

- Generelt er borgernes sortering bedre, når affaldet afleveres på genbrugsstationen. 
- Mere service gør ordningen dyrere, og i de kommende år vil der være stor fokus på 

affaldsområdets økonomi. 
 
Administrationen kunne oplyse, at der har været et temapunkt om affald på 
byrådsmøde d.4.april. Der er budgetudfordringer på affaldsområdet, og tak-
sterne er steget, da der løbende kommer flere beholdere og flere tømnings-
frekvenser samt stigende inflation. 
Der blev udtrykt ønske om, boligforeninger mm. informeres i god tid, når der 
kommer større ændringer i fraktionerne. Og de vil meget gerne inddrages i 
evaluering af eksisterende løsninger og tiltag til nye. Administrationen videre-
bringer det også til Vestforbrænding, som varetager affaldsområdet for Ishøj 
Kommune. Der udarbejdes et statusnotat vedr. affald til KMU møde d.16.maj, 
som kan findes på hjemmesiden derefter. 
 
Administrationen kunne også oplyse at Affaldsområdet i fremtiden skal Sel-
skabsgøres, ligesom der forventes nye retningslinjer fra Forsyningstilsynet 
sidst på året. 
 
Ad hoc affaldsarbejdsgruppe vil drøfte, hvordan de evt. gerne vil indgå i pro-
ces om affald, herunder muligheder for storskraldssortering. Arbejdsgruppe er 
Pernille, Tommy, Thomas. 
Man er velkommen til at sende spørgsmål eller gode ideer til arbejdsgruppen. 
 

• Helhedsplan for letbaneområde/idrætsplads v/Berit Mathiesen 
 

o Proces for borgerinddragelse, udfordringer og ideer til løsninger blev 
præsenteret på baggrund af kortmateriale. 

o Kortmaterialet viste flere områder, hvor der kan laves nye forskellige 
aktiviteter, og fællesområder. 

o GR havde forskellige opklarende spørgsmål, og der blev også stillet 
forslag om at kigge på tilgængelighed af toiletter ved den nye letbane-
station Arken. 

 
5. Aktiviteter 

 
 

• Ad hoc kommunikation og strategi (Tommy, Preben Hansen) 
 

o Lukket diskussionsforum – gruppen undersøger muligheder, 
foreløbig kan der startes mailtråd, jf. punkt 2. 
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• Transformerstationen i Solhøj (Jens, Henrik Hansen, Poul, Tommy, Thomas, 
Karsten) 

 
o Venter på at energinet sender supplerende høring – Hvor der 

kommer flere områder i spil. 
 
 

• Klima- og Miljøpris (Henrik Hansen, Arne, Kurt) 
 

o Maria sender ud den 2. maj til boligforeninger og idrætsklub-
ber. 

o De justerede retningslinjer blev godkendt i Grønt Råd, men en 
endelig godkendelse i Byrådet udestår og er næste skridt. 
 

• Klimapuljen (Arne, Preben Kok, Natasha, Maria Ronild) 
 

o Maria skriver til vinderprojekterne, som er insekthotel og børnefesti-
val. 

o Afslå ansøgningen om træer ved Tranegilde Strandvej, projektet skal 
være mere fyldestgørende ift. lokal opbakning, efterfølgende drift 
mm., og hertil er timingen dårlig ift. den nyligt anlagte belægning. 

o Det blev besluttet, at der åbnes en runde 2 i august/september. 
 

• DK2020 (Tommy, Natasha, Preben Hansen) 
 

o Der har været møde med Karsten fra CEA, som er projektleder for 
DK2020 planen. Den er foreløbig godkendt af Concito, nu skal den 
godkendes af Byrådet, og derefter endeligt godkendes af Concito. 

o Det forventes at nedsætte et klimaforum, hvor foreninger og klubber i 
kommunen involveres.  
 

• Lavtemperatur - Fjernvarme (Tommy, Poul) 
 

o Høringssvaret er modtaget, og undergruppe vil gerne mødes 
med varmeværkets projektleder på et tidspunkt. Administratio-
nen undersøger hvem, og hvornår det kunne være. 

 
o Svaret til GR-høringssvar er bl.a., at man kan ikke sænke 

temperaturen lige nu, da de nuværende varmeinstallationer, i 
de kommunale ejendomme, ikke er konstrueret til det. Man vil 
dog gerne i dialog med GR om fremtidige varmeløsninger. 
Læs mere på linket: 

 
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-18-04-2023/ 
 
 
 
 

https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-18-04-2023/


 
 

Center for Byudvikling og Natur Ishøj Storetorv 20, 2635 Ishøj – Tlf. 43 57 75 75 – naturmiljo@ishoj.dk 

Ishøj Kommune 

 

Grønt Råd 
  

 
 

6. Orientering 
 
Kort orientering om dagsordenssager, se KMUs dagsordenssager på 
https://ishoj.dk/dagsordener-og-referater 
 

Orientering  
 

• Retningslinjer for Klima og Miljøprisen – behandlet under punkt 5 om Klima- 
og Miljøpris 

 

• Kommende spildevandsplan – behandlet under punkt 4 om årshjul for KMU. 
 

• Spildevandstillæg 8 - Vandvaretegnet (VAVA) 
 

I spildevandsprojektet ombygges det eksisterende bassin Nord, og for at gøre 
regnvandssystemet omkring Ishøj Stationsvej mere robust etableres et nyt bas-
sin på det grønne areal sydvest for det nuværende bassin ved krydset (bassin 
Syd). Arealet, hvor det nye bassin Syd skal placeres, er i dag privatejet. Tillæg 
nr. 8 til spildevandsplanen giver bl.a. Ishøj Kommune hjemmel til at ekspropriere 
areal til bassin Syd samt sikre driftsadgang til bassin Nord. 

  
 

https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-21-03-2023/ 
 

 

• Temamøde om affald på BR 
 

• Høringssvar varmeplan  
 

https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-18-04-2023/ 
 

 

• Biodiversitetsstrategi er i høring – der kommer snarest et høringssvar fra 
Danmarks Naturfredningsforening, som dog havde stor ros til strategi og 
handlingsplan. 

 

• Pulje til mere natur, oaser og træer. 
 

Der er bevilliget midler til 8 projekter, jf. referat fra KMU: 
 
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-21-03-2023/ 
 

 

• Der er indvielse af Klimaskov ved landsbyskoven for borgere d. 13. maj, og 
d. 15. maj kommer der skoleklasser. 
https://ishoj.dk/aktuelt/arrangementer-og-moder/kom-og-vaer-med-nar-vi-
planter-syv-hektar-skov-og-udvider-landsbyskoven-i-ishoj-kommune/ 
 

about:blank
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-21-03-2023/
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-18-04-2023/
https://ishoj.dk/borger/demokrati/dagsordener-og-referater/klima--og-miljoeudvalget-21-03-2023/
https://ishoj.dk/aktuelt/arrangementer-og-moder/kom-og-vaer-med-nar-vi-planter-syv-hektar-skov-og-udvider-landsbyskoven-i-ishoj-kommune/
https://ishoj.dk/aktuelt/arrangementer-og-moder/kom-og-vaer-med-nar-vi-planter-syv-hektar-skov-og-udvider-landsbyskoven-i-ishoj-kommune/
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• Strandparken, anvendelse af tang og ålegræs (Power bio projekt) – se punkt 
4 om Strandpark. 

 
7. Møder i 2023 

 

• Torsdag den 8. juni (ulige uge) 

• Torsdag den 7. september (lige uge) 

• Torsdag den 30. november (lige uge) 
 

8.    Eventuelt, nye temaer samt drøftelser 
 

 
o Henrik Kjølberg er ikke bestyrelsesmedlem af Ørnekærgård Grund-

ejerforening længere, men vil gerne forsætte i GR som privatperson, 
hvilket der var opbakning til. 

 
 

9. Emner til kommende møder 
 

• 1. Spildevandsplan 

• 2. Energihandleplan  

• 3. Støjkortlægning 2023 
 


